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Rotterdam, 14 april. „Ve r d o r i e ,
kennelijk is er een groep mensen die
van kwade wil is.” Staatssecretaris
Henk Bleker (Landbouw, CDA) is
naar eigen zeggen de afgelopen da-
gen geschrokken van de praktijken
in de intensieve veehouderij.

Bleker las de berichten in deze
krant over de nauwe banden tussen
dierenartsen en de industrie, en de fi-
nanciële belangen van dierenartsen
bij de verkoop van antibiotica. Die-
renartsen zijn medeverantwoorde-
lijk voor het hoge antibioticagebruik
in de intensieve veeteelt. Nergens in
Europa is het zo hoog en het bedreigt
de volksgezondheid doordat bacte-
riën resistent worden. Zo kan het
niet langer, vindt Bleker, die nu
maatregelen in het vooruitzicht
stelt.

Bleker hoorde van „diverse contac-
ten” hoe „dierenartsen zwaar onder
druk gezet worden door veehouders
en industrie als ze weigeren mee te
werken aan het grootschalig voor-
schrijven van antibiotica. Ze worden
gedwongen om recepten uit te schrij-
ven.”

Wat gaat u doen?
„Ik laat mijn ambtenaren alles in ge-
reedheid brengen voor het doorknip-
pen van de banden tussen veehoude-
rij, dierenartsen en industrie. Daar-
bij moet de rol van dierenartsen ver-
anderen.”

Dat betekent?
„Ik wil dat een veehouder de dieren-
arts alleen betaalt voor zijn adviezen
over de gezondheid van zijn dieren.
De dierenarts moet vrij zijn om wel
of geen antibiotica voor te schrijven.
Die moet hij vervolgens niet zelf le-
veren.

„Zijn recept gaat naar een lande-
lijk bureau dat de diergeneesmidde-
len verstrekt. Daar wordt het recept

gecontroleerd en wordt het totale an-
tibioticagebruik op het bedrijf beke-
ken.”

Anders dan uw voorganger Verburg
wilt u dus het uitschrijven van recep-
ten en het verkopen van antibiotica
wel ontkoppelen?
„Het inkomen van de dierenarts
moet niet meer afhankelijk zijn van
de hoeveelheid medicijnen die hij
voorschrijft. En het moet voor vee-
houders niet meer mogelijk worden
om dierenartsen tegen elkaar uit te
spelen. Hoe we het inkomensverlies
van de dierenartsen opvangen, daar
moeten we nog over praten.”

Het verstrekken van diergenees-
middelen wordt een taak van de over-
heid?
„Nee, dat moet een onafhankelijke
stichting doen, zonder enige betrok-
kenheid van dierenartsen, veehoude-
rij en industrie.”

U wilt de maatregelen pas invoeren als
de sector er zelf niet in slaagt om nog
dit jaar het antibioticagebruik met
20 procent terug te dringen?
„Dat percentage hebben we afge-
sproken. Ondertussen komt er wel
verscherpt toezicht. Als blijkt dat er
troebelheid blijft, zal ik hoe dan ook
ingrijpen. Mijn maatregelen zijn een
stok achter de deur. De regelgeving
wordt klaargemaakt voor uitvoe-
ring .”

Waarom niet meteen ingegrepen?
„We hebben vorig jaar de sector de
gelegenheid gegeven het antibiotica-
gebruik te reduceren. Dat kunnen we
nu niet opeens doorbreken.”

Hoe groot acht u de kans dat uw maat-
regelen worden uitgevoerd?
„Kijk, we doen het allemaal niet voor
jan met de korte achternaam.”

Er zijn meer gevallen van verstrenge-
lingen. Uw CDA-collega Henk Jan
Ormel heeft certificaten van aandelen
van een antibioticaproducent en voert
in de Tweede Kamer het woord over
antibiotica; CDA-senator Jos Werner
is commissaris bij een concern dat ook
antibiotica produceert. Werner is tege-
lijkertijd voorzitter van de Diergenees-
middelenautoriteit.
„Daar heb ik geen oordeel over.”

Bleker: dierenarts
kan geen leverancier
van antibiotica zijn
Staatssecretaris geschrokken van praktijk

Staatssecretaris Bleker
(Landbouw, CDA) gaat de
belangenverstrengeling in de
antibioticasector aanpakken.
Hij heeft maatregelen
aangekondigd.


